



Economic Commission
for Africa

Climate Change Meets Policy

E-mail: acpc@uneca.org
P.O. Box 3005
Addis Ababa, Ethiopia

The African Climate Policy Centre (ACPC) is a hub for demand-led knowledge base on climate change in Africa. We are an African centre addressing the need for greatly improved climate information for Africa and strengthening the use of such information for decision making, by improving analytical capacity, knowledge management and dissemination activities.

The ACPC is an integral part of the Climate for Development in Africa (ClimDev-Africa) programme, which is a joint initiative of the African Union Commission (AUC), the United Nations Economic Commission for Africa (UNECA) and the African Development Bank (AfDB). ClimDev-Africa has been mandated at regional meetings of African Heads of State and Government, as well as by Africa's Ministers of Finance, Ministers of Planning and Ministers of Environment.

The ACPC has three broad activity areas around which its current work programme is arranged. These include: 1) knowledge generation, sharing and networking that consist of research, knowledge management and peer learning, and outreach activities; 2) advocacy and consensus building; and 3) advisory services and technical cooperation, which comprise capacity mobilization, capacity building and technical assistance.

The ACPC takes guidance from a number of on-going processes and activities. These include: The African Union Conference of African Heads of State and Government on Climate Change (CAHOSCC) and climate change negotiators, United Nations Framework Convention on Climate Change (UNFCCC) and related instruments, African Ministerial Conference on the Environment (AMCEN), African Development Forum VII, Global Climate Observation System (GCOS), High level Advisory Group on Climate Change financing (AGF), African Ministerial Conference on Water (AMCOW) and partner's MoUs.

The ACPC serves Regional Economic Communities, governments and communities across Africa. In 2011, we will have an active programme, working with our stakeholders and partners to address Africa's climate challenges.

For more information, please contact us at acpc@uneca.org

Introducing ACPC





Le Centre africain pour la politique en matière de climat (CAPC) est une plaque tournante pour la production sur demande de connaissances relatives au changement climatique en Afrique. Nous sommes un centre africain répondant au besoin d'informations et d'amélioration de l'information sur le climat pour l'Afrique, ainsi que de renforcement de l'utilisation de ces informations pour la prise de décision.

Le CAPC fait partie intégrante du Programme d'informatique pour le développement en Afrique (ClimDev-Afrique), qui est une initiative conjointe de la Commission de l'Union africaine (CUA), de la Commission économique pour l'Afrique (CEA) et de la Banque africaine de développement (BAD). Le mandat de ClimDev-Afrique a été adopté par les chefs d'État et de gouvernement de l'Union africaine, ainsi que par les ministres africains des finances, les ministres de la planification et les ministres de l'environnement.

Le CAPC a trois grands secteurs d'activités autour desquels son programme de travail est organisé, à savoir : 1) la production, le partage et l'échange en réseau de connaissances, qui se traduisent par des activités de recherche, de gestion des connaissances et d'apprentissage auprès des pairs, ainsi que de sensibilisation; 2) le plaidoyer et le consensus, et enfin 3) les services consultatifs et la coopération technique, qui comprennent la mobilisation et le renforcement des capacités, ainsi que l'assistance technique.

Les orientations du CAPC émanent d'un certain nombre de processus et d'activités en cours. Il s'agit notamment de: la Conférence des chefs d'État et de gouvernement de l'Union africaine sur les changements climatiques (CAHOSCC) et ses négociateurs sur les changements climatiques, la Convention-cadre Nations Unies sur les changements climatiques des (CCNUCC) et les instruments connexes, la Conférence ministérielle africaine sur l'environnement (CMAE), le septième Forum pour le développement de l'Afrique (ADF VII), Système mondial d'observation du climat (SMOC), le Groupe consultatif de haut niveau sur le financement de la lutte contre les changements climatiques (AGF), la Conférence ministérielle africaine sur l'eau (AMCOW) et les mémorandums d'accords signés avec les partenaires.

Le CAPC est au service des communautés économiques régionales, de gouvernements et de toutes les communautés en Afrique. En 2011, nous aurons un programme actif de collaboration avec nos parties prenantes et nos partenaires pour relever les défis du changement climatique de l'Afrique.

Pour de plus informations, prière de nous contacter au courriel suivant :
acpc@uneca.org

changements
climatiques

Faire face aux

E-mail: acpc@uneca.org
B.P. 3005
Addis-Abeba, Éthiopie

Présentation du
CAPC

